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Beslutande ledamöter 

 

Gerd Olsson (S), ordförande 
Björn Forsling (S), 1:e vice ordförande 
Mats Persson (C), 2:e vice ordförande 
Leif Rogell (S) 
Lotta Beiersdorf (S) 
Gunilla Asplund (S) 
Edward Mika (S) 
Siv Cavallin (V) 
Lars Berglund (V) 
Nanok Stagnell (MP) 
Lena Jendel (C) 
Roland Hamlin (C) 
Agneta Palmqvist (M) 
Jonas Holm (M) 
Torbjörn Eriksson (SD) 

Ersättare 
 

Lena Hallqvist (S), § 98-108 
Sofia Högström (V) 
Barbro Ryttlinger (MP) 
Peter Andersson (M) 
 

Övriga närvarande Sekreterare Carina Nylander, förvaltningschef Ingela Rauhala, samordnare Carina 
Lador Persson § 96, förvaltningsekonom Jennie Svensk § 98-100, personalföreträdare 
Ing-Mari Mårtensson § 98-100, handläggare Monica Fredriksson § 101, administratör 
Caroline Hellström Ahlbaum § 102, enhetschef Maria Kallberg § 102-103. 

Justerare Siv Cavallin 

Justeringens plats och 

tid Lärkontoret måndag 4 december 2017, klockan 11:00.  
 

Underskrifter 

Sekreterare 

 

Paragrafer §§ 96-108 
 Carina Nylander  

Ordförande 
  

 Gerd Olsson  

Justerare 
  

 Siv Cavallin  
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 Bevis/anslag 

Protokollet är justerat. Justeringen tillkännagiven genom anslag. 

Instans Lärandenämnden 

Sammanträdesdatum 2017-11-23 

Datum då anslaget 

sätts upp 2017-12-05 

Datum då anslaget 

tas ned 2017-12-27 

Förvaringsplats för 

protokollet Lärkontoret 
 

Underskrift 
  

 Carina Nylander  
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§ 96 Dnr 1846 

Förstelärare, nulägesbeskrivning 

Sammanfattning 

Förstelärarnas uppdrag är att höja förskolans måluppfyllelse och skolans 
kunskapsresultat genom att fokus ligger på förskolans respektive skolans 
pedagogiska uppdrag och lärandet i klassrummet, undervisningen. Uppdraget 
innebär att bidra till att utveckla verksamheten och därmed skapa 
förutsättningar för varje enskilt barn och elev att nå en högre måluppfyllelse. 
En lärare utses till förstelärare på tre år. Kommunen får statsbidrag till 
karriärtjänsterna för lärare som ska täcka löneökningarna för förstelärare och 
lektorer. 

Vid dagens sammanträde lämnar Carina Lador-Persson, samordnare för 
förstelärarna, en nulägesbeskrivning. Just nu finns det 38 förstelärare och 20 av 
dessa har externa uppdrag och 18 har interna uppdrag. Externa uppdrag 
innebär att försteläraren har utvecklingsuppdrag på andra förskolor eller skolor 
än där man har sin ordinarie arbetsplats. Dessutom finns det sju senior 
förstelärare. De har fått en tillsvidare tjänst som förstelärare och arbetar på de 
skolor där de behövs mest.  

I det fortsatta arbetet med framtida skolutveckling fick förvaltningen i uppdrag 
av nämnden att förstelärare skall utbilda och ge stöd till förvaltningens 
obehöriga lärare. Utbildningen är nu i full gång och den sker i nätverksform 
elva gånger per år. Det är totalt 52 lärare som deltar i utbildningen. 
Utbildningen är obligatorisk för de obehöriga lärarna. Satsningen är unik i 
landet. 

Ordförande tackar för informationen 
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§ 97 Dnr 2016-000348 - 042 

Upphäva beslutet om uppdraget att genomföra en 

skolutvecklingsutredning 

Lärandenämnden beslutar 

att i väntan på förslag från den av kommunstyrelsen tillsatta parlamentarisk 
gruppen, upphäva beslutet om att ge förvaltningschefen i uppdrag att 
genomföra en skolutvecklingsutredning för skolorna i centrala Hudiksvall.  

Sammanfattning 

Vid lärandenämndens sammanträde 7 september 2017, § 69, presenterades 
delårsbokslutet samt besparingsåtgärder för att komma tillrätta med 
förvaltningens negativa avvikelse. Ett av lärandenämndens beslut var att ge 
förvaltningschefen i uppdrag att göra en skolutvecklingsutredning för skolorna i 
centrala Hudiksvall för att se över möjligheten till effektiviseringar på längre 
sikt. Sedan dess har kommunstyrelsen vid sammanträde 12 september 2017 § 
124, beslutat att tillsätta en parlamentarisk grupp med uppdrag att föreslå 
framtidslösningar kring skolsituationen i kommunen. Skälet är att grundskolan 
står inför stora utmaningar med allt fler skolenheter sammantaget inom den 
kommunala skolverksamheten respektive de idag verksamma friskolorna. 
Uppdraget till den parlamentariska gruppen är att hitta lösningar politiskt som 
är hållbara för grundskolans förutsättningar att bedriva en kvalitativ och 
resurseffektiv verksamhet utifrån gällande styrdokument. Detta för att under 
överskådlig framtid oavsett politisk majoritet efter valet 2018 och framåt, ge 
skolverksamheten arbetsro och möjligheter att arbeta långsiktigt och skapa 
bästa möjliga förutsättningar för elever och personal. Gruppen ska arbeta på 
kommunstyrelsens uppdrag. 

I och med att den parlamentariska gruppen har tillsatts för att föreslå lösningar 
kring skolsituationen bör lärandenämnden invänta gruppens förslag. Beslutet 
om att ge förvaltningschefen i uppdrag att genomföra en 
skolutvecklingsutredning för skolorna i centrala Hudiksvall bör därför 
upphävas.  

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 171018 
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§ 98 Dnr 2016-000348 - 042 

Ekonomisk rapport 

Sammanfattning 

Förvaltningsekonom Jennie Svensk redovisar det ekonomiska utfallet för 
perioden januari till oktober 2017. Prognosen visar på ett befarat underskott på 
drygt 7 miljoner kronor för 2017. Några av skälen till underskottet är dels fler 
barn och elever inom förskola och skola än vad som prognosticerats och dels 
ökade personalkostnader på grund av färre legitimerade lärare.   

Ordförande tackar för informationen.  
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§ 99 Dnr 2017-000292 - 042 

Detaljbudget 2018 

Lärandenämnden beslutar 

att anta förslaget till detaljbudget för 2018, alternativ 2, som bland annat 
innebär att enheternas effektiviseringar sker under två år, samt 

att inga besparingar, förutom när det gäller kvantiteter, ska göras inom 
grundsärskolan och gymnasiesärskolan.    

Sammanfattning 

Kommunfullmäktige beslutade om budget 2018 för lärandenämnden vid 
sammanträde 19 juni 2017, § 95. Budgeten bygger på 2017 års budget med en 
uppräkning med 2,8 procent. Det innebär en budget på 838 689 000 kronor.  

Kommun- och landstingsdatabasen, Kolada, visar att grundskola och 
gymnasieskola i Hudiksvalls kommun bedrivs med mindre resurser jämfört med 
referenskostnaden. Referenskostnaden är kostnaden för verksamheten utifrån 
hur kommunen ser ut demografiskt, geografiskt, gällande löner och antal barn, 
deras vistelsetid och utländsk bakgrund. 

I förvaltningens budgetberäkningar för 2018 finns samtliga aviserade, riktade 
statsbidrag medräknade. De generella statsbidragen går direkt till kommunens 
gemensamma budget för att finansiera kommunens olika verksamheter. 

En ny friskola har startat höstterminen 2017 i Hudiksvall och det innebär med 
nuvarande elevantal en kostnad på 10 miljoner kronor för förvaltningen. 

Ökade kostnader 2018 

Lärandenämnden har minskade intäkter och ökande kostnader för bland annat 
interkommunal ersättning samt bidrag till fristående grundskolor och 
gymnasium inför 2018. Färre elever i den kommunala skolan med samma 
lokalyta innebär också ökade kostnader när det gäller bidrag till fristående 
skolor och interkommunal ersättning. Förvaltningen måste ersätta fristående 
enheter och andra kommuner med en motsvarande högre elevpeng för hyror. 

Antalet barn i förskola och elever i grundskola och gymnasiet ökar inför 2018 i 
Hudiksvalls kommun. Ökade kvantiteter i beslutad budget innebär ytterligare 
behov av rationaliseringar inom respektive verksamhet. 

Skolplikten kommer från och med 2018 att inträda ett år tidigare än idag, det 
vill säga redan höstterminen det kalenderår då barnet fyller sex år. Skolplikten 
förlängs därmed ett år och blir tioårig. Skolplikten ska det första året fullgöras i 
förskoleklassen som blir en obligatorisk skolform. Eleverna i förskoleklassen 
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har rätt till kostnadsfri skolskjuts på samma villkor som grundskoleeleverna. 
Det innebär ökade skolskjutskostnader med ungefär 1,2 miljoner kronor per år.  

I regeringens höstbudget finns medel avsatta att införa en åtgärdsgaranti i 
förskoleklass och lågstadiet i grundskolan. Syftet med åtgärdsgarantin är att en 
elev i behov av stöd, tidigt ska få stöd utformat utifrån sitt behov. Garantin 
träder i kraft 1 juli 2018.  

Från och med 1 januari 2017 är det en rättighet att gå utbildningar inom 
kommunal vuxenutbildning, komvux, för att bli behörig till högskola eller 
yrkeshögskola. Rätten omfattar utbildningar på gymnasial nivå. Flertalet av de 
elever som går på komvux har utan denna möjlighet varit hänvisade till 
försörjningsstöd. När utbildningarna planerades hade verksamheten rätt till 
riktade statsbidrag. Idag går pengarna, drygt två miljoner kronor, direkt till 
kommunens gemensamma budget. Det innebär att vuxenutbildningen inte 
längre klarar att finansiera verksamheten. 

Förslag 

Lärandeförvaltningen föreslår att förvaltningens samtliga verksamheter får en 
uppräkning av budget 2018 med 1 procent. Övriga 1,8 procent hålls inne och 
fördelas till respektive enhet för att täcka de ökade kostnaderna för:  

 Ökad städning utifrån miljö- och räddningsnämndens föreläggande. 

 Ökade hyreskostnader för lokaler med 10 kronor/m2 för förbättrat 
underhåll. 

 Lärandenämndens handlingsplan för pedagogiskt ledarskap och ökad 
frisknärvaro. 

 Ökade kvantiteter av barn inom förskola och förskoleklass, elever inom 
grundskola och fritidshem samt inom gymnasieskolan. 

Enheternas kostnadsökningar kommer att ligga betydligt över 1 procent och ett 
exempel är den årliga lönerevisionen. Dessutom får enheterna en lägre 
tilldelning per barn/elev utifrån justerade nyckeltal. Det innebär att 
budgetramen inte kommer att täcka alla kostnader. Förvaltningen har utarbetat 
två alternativa förslag till budget som lärandenämnden får ta ställning till. 

Alternativ 1 

Respektive verksamhet bär sina kostnadsförändringar. Det innebär bland annat: 

Förskolan 

 Lägre bemanning närmast barnen med 13,3 årsarbetare. 

 Färre vikarier vid sjukfrånvaro och annan frånvaro. 

 Större barngrupper för åldrarna 3-5 år utan ökad personalbemanning. 
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Grundskola och grundsärskola 

 Neddragningar av antalet icke utbildad pedagogisk personal. 

 Minimera satsningarna på digitala hjälpmedel. 

 Anpassningarna drabbar främst mellanstadiet.  

 Återhållsamhet i elevaktiviteter utanför ordinarie undervisning. 

 Svårt att genomföra arbetsmarknadsinsatser som exempelvis trainee, 
mellanår och praktikanter. Kan påverka rekryteringsmöjligheterna negativt. 

Gymnasiet och vuxenutbildningen 

 Säkerställa att utbudet av yrkesprogram hålls intakt för att möta den 
väntade elevökningen.  

 Neddragning av yrkesvux. 

 Minska vårdutbildningen med en tredjedel. 

 Nedskärning av vuxenutbildning på grund- och gymnasienivå. 

 Reduceringar av undervisningsgrupper inom Sfi.  

 Total neddragning 5,45 tjänster inom vuxenutbildningen. 

 Avsluta tjänsten som marknadsförare/kommunikatör. 

Alternativ 2 

Enheterna får successivt anpassa sin verksamhet utifrån de nya 
förutsättningarna. Effektiviseringarna sker under två år och en budgetbalans 
uppnås 2019. Lärandenämnden äskar medel hos kommunstyrelsen på 10 
miljoner kronor samt en förlustgaranti på 2 miljoner kronor för 
vuxenutbildningen. Lärandenämnden tillskjuter medel till verksamheterna från 
de äskade pengarna enligt följande: 

Verksamhet Kronor 

Förskola 3 200 000 

Grundskola och grundsärskola 3 000 000 

Gymnasiet  3 000 000 

Skolskjutsar för sexåringar 300 000 

Åtgärdsgaranti i förskoleklass och 
lågstadiet 

500 000 
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Genom ovanstående förslag kan åtgärderna enligt alternativ 1 halveras. En 
successiv anpassning till de nya förutsättningarna gör det även möjligt för 
lärandenämnden att avvakta resultatet från den parlamentariska grupp som 
kommunstyrelsen tillsatt med uppdrag att föreslå framtidslösningar kring 
skolsituationen i kommunen. Uppdraget till den parlamentariska gruppen är att 
hitta lösningar politiskt som är hållbara för grundskolans förutsättningar att 
bedriva en kvalitativ och resurseffektiv verksamhet utifrån gällande 
styrdokument. Detta för att under överskådlig framtid oavsett politisk majoritet 
efter valet 2018 och framåt, ge skolverksamheten arbetsro och möjligheter att 
arbeta långsiktigt och skapa bästa möjliga förutsättningar för elever och 
personal.  

Beslutsgång 

Jonas Holm (M) begär ajournering. Sammanträdet ajourneras i tio minuter. 
Förhandlingarna återupptas.  

Jonas Holm (M) yrkar på att inga besparingar förutom när det gäller kvantiteter 
ska göras för grundsärskolan och gymnasiesärskolan.    

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 171031 
Ekonomisk sammanställning budget 2018 

Beslutet skickas till 

Förvaltningsekonom Jennie Svensk 
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§ 100 Dnr 1928 

Detaljbudget 2018, ansökan om tilläggsanslag 

Lärandenämnden beslutar 

att föreslå kommunfullmäktige besluta 

att bevilja lärandenämnden 10 miljoner kronor, samt  

att bevilja vuxenutbildningen 2 miljoner kronor i förlustgaranti.  . 

Sammanfattning 

Sveriges ekonomi går bra men för kommunerna är det ett svårare läge. Det 
beror bland annat på att antalet äldre och antalet barn och unga ökar. I och med 
det ökar kommunens kostnader snabbare än intäkterna. Inom Hudiksvalls 
kommun finns den största ekonomiska obalansen inom lärandenämnden och 
social- och omsorgsnämnden men alla nämnder måste arbeta med en långsiktig 
ekonomisk anpassning. För att kunna leverera samhällstjänster av hög kvalitet 
till invånarna måste det finnas en budget i balans. 

Kommunfullmäktige beslutade om budget 2018 för lärandenämnden vid 
sammanträde 19 juni 2017, § 95. Budgeten bygger på 2017 års budget med en 
uppräkning med 2,8 procent. Det innebär en budget på 838 689 000 kronor.  

Kommun- och landstingsdatabasen, Kolada, visar att grundskola och 
gymnasieskola i Hudiksvalls kommun bedrivs med mindre resurser jämfört med 
referenskostnaden. Referenskostnaden är kostnaden för verksamheten utifrån 
hur kommunen ser ut demografiskt, geografiskt, gällande löner och antal barn, 
deras vistelsetid och utländsk bakgrund. 

I förvaltningens budgetberäkningar för 2018 finns samtliga aviserade, riktade 
statsbidrag medräknade. De generella statsbidragen går direkt till kommunens 
gemensamma budget för att finansiera kommunens olika verksamheter. 

En ny friskola har startat höstterminen 2017 i Hudiksvall och det innebär med 
nuvarande elevantal en kostnad på 10 miljoner kronor för förvaltningen. 

Lärandenämnden har minskade intäkter och ökande kostnader för bland annat 
interkommunal ersättning samt bidrag till fristående förskolor och skolor inför 
2018. Färre elever i den kommunala skolan med samma lokalyta innebär också 
ökade kostnader när det gäller bidrag till fristående skolor och interkommunal 
ersättning. Förvaltningen måste ersätta fristående enheter och andra kommuner 
med en motsvarande högre elevpeng för hyror. 

Antalet barn i förskola och elever i grundskola och gymnasiet ökar inför 2018 i 
Hudiksvalls kommun. Ökade kvantiteter i beslutad budget innebär ytterligare 
behov av rationaliseringar inom respektive verksamhet. 
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Skolplikten kommer från och med 2018 att inträda ett år tidigare än idag, det 
vill säga redan höstterminen det kalenderår då barnet fyller sex år. Skolplikten 
förlängs därmed ett år och blir tioårig. Skolplikten ska det första året fullgöras i 
förskoleklassen som blir en obligatorisk skolform. Eleverna i förskoleklassen 
har rätt till kostnadsfri skolskjuts på samma villkor som grundskoleeleverna. 
Det innebär ökade skolskjutskostnader med ungefär 1,2 miljoner kronor per år.  

I regeringens höstbudget finns medel avsatta att införa en åtgärdsgaranti i 
förskoleklass och lågstadiet i grundskolan. Syftet med åtgärdsgarantin är att en 
elev i behov av stöd, tidigt ska få stöd utformat utifrån sitt behov. Garantin 
träder i kraft 1 juli 2018.  

Från och med 1 januari 2017 är det en rättighet att gå utbildningar inom 
kommunal vuxenutbildning, komvux, för att bli behörig till högskola eller 
yrkeshögskola. Rätten omfattar utbildningar på gymnasial nivå. Flertalet av de 
elever som går på komvux har utan denna möjlighet varit hänvisade till 
försörjningsstöd. När utbildningarna planerades var statsbidraget riktat till 
vuxenutbildningen. Nu har de förutsättningarna förändrats och pengarna, drygt 
två miljoner kronor, går som ett generellt statsbidrag till kommunens 
gemensamma budget. Det innebär att vuxenutbildningen inte längre klarar att 
finansiera verksamheten. 

För att få en budget i balans bör lärandenämndens enheter få successivt anpassa 
sin verksamhet utifrån de nya förutsättningarna. Det gör det möjligt för 
lärandenämnden att avvakta resultatet från den parlamentariska grupp som 
kommunstyrelsen tillsatt med uppdrag att föreslå framtidslösningar kring 
skolsituationen i kommunen. Enligt lärandenämndens beslut ska 
effektiviseringarna genomföras under två år och en budgetbalans uppnås 2019.  

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 171031 
Arbetsutskottets protokoll 171106 

 

 

 

Beslutet skickas till 
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§ 101 Dnr 2016-000071 - 600 

Framtida skolutveckling, behörig personal inom 

förskola och grundskola 

Sammanfattning 

Vid sammanträde 7 december 2015, § 141, beslutade lärandenämnden att 
tillsätta en extern utredning för att se över grundskolans skolstruktur. PwC 
genomförde utredningen.  

Arbetsutskottet och lärandenämnden fortsätter arbetet utifrån delar av 
utredningen. Förvaltningen har fått i uppdrag att göra ett antal större och 
mindre utredningar som har samlingsnamnet Framtida skolutveckling i 
Hudiksvalls kommun.  

Ett av uppdragen är att se över behovet av behöriga lärare. Vid dagens 
sammanträde redovisar handläggare Monica Fredriksson antalet legitimerade 
förskollärare och lärare. Inom förskolan är 58% procent legitimerade och inom 
grundskolan 71%. 

Ledamot Lars Berglund (V) efterfrågar information om behörigheter när det 
gäller Svågadalens skola samt de fristående grundskolorna inom kommunen. 
Förvaltningen återkommer med information. 

Ordförande tackar för informationen. 

 

. 

 



 

Lärandenämnden 

PROTOKOLL 
Sida 

14(23) 

Sammanträdesdatum 

2017-11-23 
 

 

  
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 102 Dnr 2017-000037 - 108 

Synpunkter och klagomål, information 

Sammanfattning 

Synpunkter och klagomål från våra kunder eller brukare kan bidra till utveckling 
och förbättringar. Att hantera synpunkter och klagomål är en del i den interna 
kontrollen som innebär att en kommun ska ha kontroll över att lagar och 
förordningar följs och att fattade beslut verkställs och följs upp. Detta regleras i 
kommunallagen. I skollagen 4:7-8, regleras huvudmannens skyldighet vad gäller 
rutiner för klagomål.  

Lärandeförvaltningen har på ett systematiskt sätt arbetat med registrering och 
återkoppling av synpunkter och klagomål sedan 2012. En sammanställning av 
alla förvaltningens synpunkter och klagomål redovisas på förvaltningsnivå och 
för lärandenämnden två gånger per år. En samlad rapport från alla nämnder 
redovisas för kommunstyrelsen en gång per år. Den samlade kunskapen ger 
nämnd, förvaltningsledning och enheter viktig information om områden där 
åtgärder kan behöva vidtas. 

Synpunkterna och klagomålen är uppdelade i 15 kategorier, varav de 11 första 
är kommungemensamma: 

1 Trygghet och säkerhet 

2 Ansökan/handläggning 

3 Bemötande 

4 Information/kommunikation  

5 Kompetens 

6 Kost/måltider  

7 Lokaler/utemiljö  

8 Taxor och avgifter  

9 Tillgänglighet 

10 Verksamhetens innehåll (Kvalitet i verksamheten) 

11 Övrigt 

12 Bemanning 

13 Stöd/resurs 

14 Trakasserier/kränkande behandling 
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15 Skolstrukturutredningen 

Vid dagens sammanträde lämnar enhetschef Maria Kallberg och administratör 
Caroline Hellström Ahlbaum en redovisning av inkomna synpunkter och 
klagomål för perioden 170301-170930. Totalt har 37 skriftliga 
synpunkter/klagomål lämnats till förvaltningen. Den som lämnar in en 
synpunkt eller ett klagomål får svar från registrator inom 1-2 dagar. En positiv 
utveckling är att under den aktuella perioden har medborgaren fått svar från 
den aktuella handläggaren snabbare än under tidigare perioder. Som regel får 
medborgaren svar från handläggaren inom tio dagar. 

Ordförande tackar för informationen 
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§ 103 Dnr 1845 

Öka frisknärvaron, rapport 

Sammanfattning 

En ökning av frisknärvaron har varit ett prioriterat område i förvaltningen 
sedan januari 2016. Arbetet inleddes med en kartläggning och analys av 
sjukfrånvaron och dess bakomliggande orsaker inom förvaltningens olika 
verksamheter. I kartläggningen tittade man närmre på bland annat 
medarbetarundersökningen, sjukfrånvaro över tid, statistik samt forskning och 
goda exempel från andra kommuner. Analysen av det granskade materialet 
identifierade tre utvecklingsområden: 

 Skapa förutsättningar för att kunna vara en bra chef för sina medarbetare 

och att man som chef orkar vara frisk själv.  

 Lärandeförvaltningens organisationskultur för ökad frisknärvaro behöver 

omfattas av: Ökat förtroende chef-medarbetare, mer eget ansvar, 

bekräftelse, ökat inflytande och delaktighet samt realistiska förutsättningar.  

 Kommungemensam rehabiliteringsprocess.  

Utifrån de tre identifierade områdena beslutade lärandeförvaltningens 
ledningsgrupp om en strategi för att öka frisknärvaron i lärandeförvaltningen 
vilken omfattar: 

 Förvaltningsövergripande mål om att öka frisknärvaron  

 Verksamheternas handlingsplaner för att öka frisknärvaron 

 Årscykel för det systematiska tillvägagångssättet.   

Vid dagens sammanträde redovisar enhetschef Maria Kallberg sjukfrånvaron 
för 2017. När det gäller sjukfrånvaron inom förskolan så är den högre än 
kommunen som helhet. Under det tredje kvartalet har sjukfrånvaron dock 
minskat jämfört med våren 2017. Personal inom grundskolan samt gymnasiet 
har över tid lägre sjukfrånvaro än kommunen som helhet.  

Ordförande tackar för informationen.       
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§ 104 Dnr 2016-000343 - 000 

Förvaltningen informerar 

Sammanfattning 

Förvaltningschef Ingela Rauhala informerar om följande: 

2:a plats i SM i CNC-svarvning 

Tre elever som går på industritekniska programmet (HIT) på Bromangymnasiet 
tog en 2:a plats i SM i CNC-svarvning. Genom denna placering kommer 
eleverna att få två dagars utbildning på ett CNC-center och bli coachade av 
landslagsledningen. Svenska ungdomsmästerskapen i CNC-svarvning arrangeras 
av Svenska Skärteknikföreningen och Skärteknikcentrum Sverige i samarbete 
med Teknikföretagen. Syftet är att öka intresset och statusen bland ungdomar 
för industritekniskt inriktade utbildningar. 

Medarbetarundersökning 

Kommunen genomför en medarbetarundersökning vartannat år. 
Lärandeförvaltningens resultat av undersökningen 2017 visar på förbättrade 
resultat jämfört med 2015.  

Personalförändringar 

Enhetschef Maria Kallberg kommer att gå vidare till en chefstjänst på Region 
Gävleborg från 1 januari 2018. Marina Nord Öberg kommer att efterträda 
Maria Kallberg. 

Elevhälsachef Ann-Christin Blückert kommer att tillträda annan tjänst och 
rekrytering av en ny elevhälsachef pågår. 

Forsknings- och utvecklingsprojekt 

I december kommer forskare från Umeå universitet hit till Hudiksvall. De 
kommer att träffa och utbilda lärare som ska ingå i en studie som är i form av 
ett forsknings- och utvecklingsprojekt. I projektet får lärare vara med och testa 
och utveckla ett lärarstöd för att utveckla matematikundervisningen.  

Ciceron Assistenten 

Redan nu använder flera ledamöter i lärandenämnden Assistenten för kallelser 
och protokoll. Varje ledamot kommer inom en nära framtid att få en surfplatta. 
Surfplattorna kommer att delas ut i samband med ett nämndssammanträde. 
Sedan är tanken att kallelser och protokoll enbart distribueras via Assistenten. 
Under 2018 finns möjlighet för de som önskar att få kallelsen i pappersform.   . 
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§ 105 Dnr 2017-000213 - 620 

Drogfri skola 

Lärandenämnden beslutar 

att uppdra till lärandeförvaltningen att tillsammans med social- och 
omsorgsförvaltningen bygga upp och införa ett Hudiksvallsanpassat arbetssätt 
gällande konceptet drogfri skola som en del av SSPF, skola, socialtjänst, polis 
och fritid i samverkan 

att använda applicerbara delar av den utredning som genomförts inom 
lärandeförvaltningen gällande drogfri skola som stöd för arbetet  

att ett Hudiksvallsanpassat arbete med drogfri skola ska vara infört vid samtliga 
skolor från åk 7 och uppåt, där kommunen är huvudman, senast vid 
höstterminens uppstart 2018, samt  

att en återrapport om införandet och arbetssätt ska ske till respektive nämnd i 
mars 2018.  

Sammanfattning 

Charliene Kiffer, kommunalråd (V), Henrik Persson, ordförande social- och 
omsorgsnämnden (S) och Gerd Olsson, ordförande lärandenämnden (S) lade 
till lärandenämnden och social- och omsorgsnämnden fram ett 
utredningsförslag om en drogfri skola. Som ett led i det drogförebyggande 
arbetet vill de utreda möjligheten att införa konceptet Drogfri skola i 
Hudiksvalls kommun.  

Vid sammanträde 11 maj 2017, § 51 beslutade lärandenämnden att om möjligt 
införa Drogfri skola i Hudiksvalls kommun inom ramen för verksamheten. 
Enligt beslutet skulle social- och omsorgsnämnden och lärandenämnden 
tillsammans utreda förslaget. Ingen handläggare blev tilldelad uppdraget inom 
social- och omsorgsförvaltningen. Maria Kallberg, enhetschef på Lärkontoret, 
genomförde utredningen som är en nulägesanalys över bland annat regelverk, 
statistik, organisation och arbetssätt samt goda exempel. Maria Kallberg 
presenterade utredningen för lärandenämnden 5 oktober 2017. Nämnden 
beslutade att utredningen skulle lämnas vidare till uppdragsgivarna för vidare 
hantering.  

Uppdragsgivarna Charliene Kiffer, Henrik Persson och Gerd Olsson har 
arbetat fram ett förslag till beslut som ska behandlas i lärandenämnden och i 
social- och omsorgsnämnden. Uppdragsgivarna anser att konceptet drogfri 
skola ska vara en del av SSPF:s arbete med att identifiera och aktualisera barn 
och ungdomar tidigt för att förebygga ohälsa, missbruk och kriminalitet. SSPF 
står för en strukturerad samverkan mellan skola, socialtjänst, polis och fritid. 
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Uppdragsgivarna anser att en viktig del av konceptet drogfri skola är att få med 
elever och vårdnadshavare i arbetet. Överenskommelse mellan vårdnadshavare, 
myndighet och elever om att drogtest ska genomföras vid misstanke om 
droganvändande är därför centralt i arbetet. I det arbetet måste alla berörda 
förvaltningar vara behjälpliga inom respektive ansvarsområde.  

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 171023  
Arbetsutskottets protokoll 171106 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutet skickas till 

Förvaltningschef Ingela Rauhala 
Social- och omsorgsnämnden 
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§ 106 Dnr 2441 

Korta frågor 

Sammanfattning 

Förebygga våldsbejakande extremism 

Vid arbetsutskottets sammanträde 6 november 2017, § 84, ställde ledamot Lars 
Berglund (V) en fråga om hur långt kommunen har kommit med arbetet att 
förebygga våldsbejakande extremism. Förvaltningschef Ingela Rauhala svarar att 
ett förslag till handlingsplan mot extremism har utarbetats. Handlingsplanen ska 
förvaltas av kommunstyrelsen som har samordningsansvar för planens 
genomförande och uppföljning. För att förverkliga handlingsplanens 
intentioner har förvaltningen varit i kontakt med Segerstedtinstitutet 
(Göteborgs universitet) som stödjer de kommuner som väljer att implementera 
Toleransprojektet. Segerstedtinstitutet är villig att komma till Hudiksvall och 
berätta om hur de arbetar. 

Träffar elevråd och arbetsutskott 

Ledamot Jonas Holm (M) undrar om elevråden från MTH skolan och 
Hudikgymnasiet kommer att bjudas in till arbetsutskottets nästa träff med 
elevråden. Ordförande Gerd Olsson svarar att elevråden från de fristående 
skolorna får diskutera elevinflytande med styrelserna för respektive fristående 
skola.  
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§ 107 Dnr 2017-000231 - 002 

Delegeringsbeslut 

Sammanfattning 

Lärandenämnden har beslutat att delegera rätten att besluta i ärenden till 
förvaltningschefen samt ordförande, enligt fastställd delegeringsordning. 
Förvaltningschefen har vidaredelegerat beslutanderätten i vissa ärenden till 
verksamhetschefer och enhetschefer. Dessa beslut rapporteras enligt särskild 
delegeringsblankett till lärandenämnden. Redovisningen innebär inte att 
nämnden får ompröva eller fastställa besluten. Däremot kan nämnden återkalla 
beslutanderätt. 

• Uppsägning av barn inom förskola, 370-371 

• Uppsägning av barn inom fritidshem, 372-373 

• Kränkningar förskola, 374-402 

• Kränkningar grundskola, 403-408 

• Tidsbegränsad anställning av rektor, ordförandebeslut, 409 

• Anställningar av obehöriga lärare, 410-415 

• Anställningar av personal inom budgetram, 416, 422-434 

• Ledighet med löneförmån upp till ett år, 417 

• Rätt att slutföra skolgången vid skolpliktens upphörande, 418 

• Övriga studiedagar, 419 

• Placering vid en annan skolenhet utifrån vårdnadshavares önskemål, 420 

• Särskild undervisning, 421 

• Bidragsbelopp 2017 för Fjällbyns gymnasieskola, 435 

• Omprövning beslut om bidragsbelopp, Naturlära i Hälsingland AB, 436 

• Information om ändrat bidragsbelopp 171001-171231 för estetiska 
programmet, 437, 438 

• Information om ändrat bidragsbelopp 171001-171231 för 
naturbruksprogrammet, 439-441 

• Bidragsbelopp 2017 för Ljud &Bildskolan LBS AB, 442 

• Bidragsbelopp 2017 för Örjansskolan, 443 

• Bidragsbelopp 2017 för Fria Läroverken i Sverige AB, 444 
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• Avslag på ansökan om inackorderingstillägg, 445-446 

• Statsbidrag inom vuxenutbildningens verksamhetsområde, 447-448 

• Attesträtt, 449 

Lärandenämnden godkänner redovisningen av fattade delegeringsbeslut 370-
449. Dessutom finns möjlighet för nämnden att ta del av protokoll från 
förvaltningens MBL-förhandlingar och skolornas 
samverkansforum/föräldraforum.  
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§ 108 Dnr 1273 

Meddelanden 

Meddelas lärandenämnden och läggs till handlingarna. 

 Dnr 

1 Från kommunstyrelsen:   

Protokollsutdrag 2017-10-10 § 140  

Organisation av rekryteringsenheten 

2 Från kommunfullmäktige:   

Protokollsutdrag 2017-10-23 § 129  

Beslut om kommunfullmäktiges sammanträdestider. 

3 Från Länsstyrelsen Gävleborg: 2017-475-019 

Beslut om fördelning av anvisningar år 2018 till 

kommuner i Gävleborgs län.  

 

 


